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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Támogatja-e, hogy a helyi lakosokat erőteljesebben 
bevonják a pilismaróti bányanyitásról szóló döntéshozatali folyamatba, és akaratukat 
figyelembe véve döntsenek a beruházásról?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Ahogy arról a médiából is értesülhetett, a pilismaróti bányanyitásról helyi népszavazást 
kezdeményeztek az érintett lakosok, de a helyi választási bizottság elutasította a következő kérdést:

„Hozzájárul-e a tervezett sóderbánya műveléséhez szükséges területi besorolás magváltoztatásához,
pilismarót község településszerkezeti tervében, KIDZ-ről KB-B-re?

A beadott kérdéssel arról dönthettek volna a helyiek, hogy a jelenlegi besorolást a szabályozásokban
módosítani akarják-e, mely a bánya megnyitásának alapfeltétele.

A Dunakanyar hazánk egyik legszebb tája, mindannyiunk közös természeti kincse, és most 122
hektár került veszélybe.

A  demokráciával  tejesen  ellentétes,  hogy  a  hatalom  el  akar  titkolni  egy  ilyen  horderejű
bányanyitást, és hogy az ott élő emberek érdekeit háttérbe szorítva kiszolgálja a környezetkárosító
cégek anyagi érdekeit.

Az LMP azt követeli továbbra is, hogy a helyi emberek dönthessenek a bánya sorsáról. Emiatt a
zöld  ombudsmanhoz  fordultunk,  és  támogatjuk  a  helyi  népszavazási  kezdeményezést  is.  Mivel
azonban úgy tűnik, hogy a helyi népszavazást sikeresen megakadályozzák, úgy gondoljuk, hogy
Önnek, mint a környezet- és természetvédelemért felelős miniszternek javaslatot kell tenni az helyi
lakosok bevonására a döntési folyamatba. Abban biztosan nincsen köztünk vita, hogy a cél a terület
természeti értékeinek és nyugalmának megőrzése.



Ezért a következő kérdésekre várjuk miniszter úr válaszát:

1.) Hogyan értékeli a helyi lakosok eddigi bevonását a döntési-előkészítési folyamatban?

2.)  Várható-e,  hogy felemeli  a  szavát  a  helyi  lakosok hatékony és  nagyobb létszámú bevonása
mellett a döntési folyamatba?

3.) A helyi lakosok láthatóan nem akarják a beruházást. Milyen módon segíti őket a minisztériuma,
hogy akaratukat kifejezhessék, és érvényesíthessék?

4.) Önnek  személy  szerint  mi  az  álláspontja  természetvédelmi  szempontból  a  tervezett
bányanyitással kapcsolatban?

Válaszát előre is köszönjük!

Budapest, 2020.08.12

Ungár Péter (LMP)

Schmuck Erzsébet (LMP)
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